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Föredragningslista – Asialista 

 

1. Mötets öppning och konstaterandet av deltagarna: 
presentationsrunda 
Kokouksen avaus ja todetaan läsnäolijat: esittäytymiskierros 
 

- Mikael Gestrin, Bromarv Byaråd 

- Oscar Gräsbäck, Bromarv Byaråd 

- Lauri Reenpään, Fiskars kyläseura ry 

- Seppo Pailos, Fiskars kyläseura ry 

- Hanna Räisänen, Fiskars kyläseura ry 

- Marja Salenius, Antskogin kyläseura ry 

- Svante Lindholm, Snappertuna 

- Mats Öhman, Skärgårdens vänner 

- Gunilla Fjäder-Rehn, Skärgårdens vänner i Snappertuna 

- Sara Wilson, Backgränd hembygdsförening 

- Marika Sandholm, Backgränds hembygdsförening 

- Anette Ström, Prästkullanejdens hembygdsförening 

- Ulla Korhonen, Antskogin kyläseura ry 

- Fredrika Åkerö, Raseborgs stad 

- Marianne Liitelä, Pohjan kk:n kyläyhdistys ry 

- Holger Wickström, Raseborgs stad 

- Jan Gröndahl, Raseborgs stad 

- Tina Nordman, Raseborgs stad 

- Jennifer Gammals, Raseborgs stad 

- Stina Kreutzman, Raseborgs stad 

 



2. Val av protokolljusterare för mötet  
Valitaan pöytäkirjantarkastaja 
- Sara Wilson 
- Marika Sandholm 

 

3. Presentation av Pojokyrkbys förening, Marianne Liitelä.  
- Marianne berättar om Stämbackens gamla skolhus och Pojokyrkbyns historia. 

Även fakta om byn och hur byaföreningen grundades. Hon berättar också om 
föreningens alla olika verksamhetsområden och pågående projekt. 

Pohjan kk kyläyhdistys ry:n esitelmä, Marianne Liitelä 
- Marianne kertoo Stämbackenin vanhasta koulutalosta ja Pohjan kirkonkylän historiasta. 

Myös faktoja kylästä ja kyläyhdistyksen perustamisesta. Hän myös kertoo kaikista 
yhdistyksen eri toiminta-alueista sekä meneillä olevista hankkeista. 
 
 

4. Kort presentation om Smart Countryside Mobility -projektet, 
Jennifer Gammals 
- Projektet Smart Countryside Mobility har arbetat nära invånare i 

Raaseporområdet, entreprenörer och stadsrepresentanter. Projektet har bland 
annat genomfört en persontrafikstudie, temaintervjuer och olika workshops. Som 
ett resultat av samarbetet har nyckelutmaningar identifierats, för vilka lösningar 
kommer att tas fram i kommande workshops. 
För att utvecklingen av mobilitetstjänsterna i området och vidareutvecklingen av 
de idéer som genereras i projektet inte ska stanna i slutet av projektet är ett av 
målen med projektet att skapa en nätverksliknande verksamhet bland de olika 
operatörerna i området. Nätet skulle gemensamt kunna utveckla till exempel 
områdets kollektivtrafik, deras rutter och tidtabeller samt information om dem. Ur 
projektets perspektiv skulle Kyläforum kunna spela en central roll i driften av 
nätverket. Projektledaren Harri Miinin berättar mera om detta projekt 8.9. 
 
 

Lyhyt tiedote Smart Countryside Mobility -hankkeesta, Jennifer Gammals 
5. Smart Countryside Mobility -hanke on tehnyt tiivistä yhteistyötä Raaseporin alueen 

asukkaiden, yrittäjien ja kaupungin edustajien kanssa. Hankkeessa on toteutettu 
muun muassa henkilöliikennetutkimus, teemahaastatteluja sekä erilaisia työpajoja. 
Yhteistyön tuloksena on tunnistettu keskeiset haasteet, joihin ideoidaan ratkaisuja 
tulevissa työpajoissa. Jotta alueen liikkumispalveluiden kehittyminen ja hankkeessa 
syntyvien ideoiden jatkokehittäminen ei pysähtyisi hankkeen päättymiseen, on 
hankkeen yhtenä tavoitteena olla luomassa verkostomaista toimintaa alueen eri 
toimijoiden kesken. Verkosto voisi yhdessä kehittää esimerkiksi alueen 
joukkoliikennepalveluita, niiden reittejä ja aikatauluja sekä näistä tiedottamista. 
Hankkeen näkökulmasta Kyläfoorumilla voisi olla keskeinen rooli verkoston 
toiminnassa. Tästä hankkeesta kertoo lisää Projektipäällikkö Harri Miinin lisää 8.9. 



 
6. Servicenätsutredning process, Jan Gröndahl och Tina Nordman 

- Många förändringar pågår nu; Sote, invånarna blir äldre, befolkningen minskar 
- Man analyserar och försöker hitta alla brister inom stadens verksamhet i olika 

fastigheter, såsom skolor och SOTE-fastigheter. 
- Vi ska kontrollera fastigheternas funktionalitet 
- Det kommer en uppdatering om fastigheternas skick under hösten 
- Den tidigare servicenätsundersökningen utarbetades utifrån de initiala uppgifterna 

2019, nu är det dags att uppdatera de initiala uppgifterna gällande både antalet elever 
och byggnaderna. 

- Förbättringar har gjorts på några av byggnaderna, några har ökat reparationsskulden 
som bör beaktas. 

- Den regelbundna uppdateringen av servicenätverket fungerar som beslutsunderlag, 
utifrån vilka reparationsplaner kan upprättas även för kommande år 

 
Palveluverkkoselvitys, Jan Gröndahl ja Tina Nordman 

- Paljon muutoksia meneillään nyt; sote, asukkaat vanhenevat, ihmisluku vähenee  
- Analysoidaan ja kartoitetaan löytääkseen kaikki kaupungin toiminnan puutteet eri 

kiinteistöistä, kuten kouluista ja SOTE-kiinteistöistä. 
- Tarkistetaan kiinteistöjen toiminnallisuus  
- Syksyllä tulee päivitys kiinteistöjen kunnosta 
- Edellinen palveluverkkoselvitys on laadittu v 2019 lähtötietojen perusteella, nyt on 

ajankohtaista päivittä lähtötiedot sekä oppilasmäärien että rakennusten osalta.  
- Osassa rakennuksia on tehty parannustöitä, osassa on kasvanutta korjausvelkaa, joka 

tulee huomioida. 
- Palveluverkon säännöllinen päivittäminen toimii päätöksenteon pohjana, sen 

perusteella voidaan myös laatia korjaussuunnitelmia tuleville vuosille 

 

7. Diskussion om Raseborgs byaskolor 
- Hur överensstämmer lokalerna med nuvarande läroplan? 
- Hur får man mera invånare till byarna om byskolorna stängs? 
- Hur får vi mera elever till byskolorna? 
- Hur klarar sig barn med specialbehov att flytta till en stor skola, längre skolväg? 

 
Keskustelu Raaseporin kyläkouluista 
- Miten tilat vastaavat nykyistä opetussuunnitelmaa? 
- Miten kylät saa lisää asukkaita, jos kyläkoulut suljetaan? 
- Miten saadaan oppilasmäärä kasvamaan? 
- Miten oppilaat, jotka tarvitsevat erityistukea pärjäävät, jos joutuvat isoon kouluun, pitkä 

koulumatka? 

 

 



8. Uthyrning av Raseborgs stads utrymmen till föreningar, Marianne 
Liitelä öppnar diskussionen 
- Skulle staden kunna låna/hyra lokaler för allmännyttiga evenemang utan att 

betala hyra? Janne svarar: en ny arbetsgrupp tillsattes förra veckan vars syfte är 
att förena denna uthyrningspraxis, målet är att göra uthyrningen av stadens 
lokaler enklare och billigare. 

 
Kaupungin tilojen vuokraus yhdistyksille, Marianne Liitelä avaa keskustelun. 
- Voisiko kaupunki lainata/vuokrata yleishyödyllisille tapahtumille tiloja ilman 

vuokramaksua? Janne vastaa: uusi työryhmä perustettu viime viikolla, jonka 
tarkoitus yhtenäistää tämä vuokraus käytäntö, tavoitteena on tehdä kaupungin 
tilojen vuokraamisesta helpompaa ja halvempaa.  

 
 

9. Övrigt 
Muuta 
- Skall vi öppna en stängs Facebook grupp åt byaforum? 

Avataanko Kyläfoorumille suljettu Facebook ryhmä? 
- Diskussion om vägarnas skick. På vems ansvar? 
- Keskustelua teiden kunnosta. Kenen vastuulla?  
 

Raseborg byaforums nästa möte: 
Raaseporin kyläfoorumin seuraava kokous: 

Tisdag 23.1.2023 kl.18–20.00. Backgränd hembyggdsförening. 
Tiistaina 23.1.2023 klo.18–20.00 
 
 
 

 
10. Mötet avslutas kl. 19.55 

Kokous päättyy klo. 19.55 
 
 
Raseborg 30.8.2022 
 
__________________________                  __________________________ 
Ordförande/Puheenjohtaja                  Sekreterare/Sihteeri 

Jennifer Gammals                  Stina Kreutzman 

 

__________________________                 __________________________ 
Protokolljusterare Sara Wilson                Protokolljusterare Marika Sandholm 


